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To zaskakujÄ…ca decyzja, ale w pozytywnym tego sÅ‚owa znaczeniu. W przestrzeni publicznej
pojawiÅ‚a siÄ™ dziÅ› informacja, Å¼e:Zgromadzenie wspólników spóÅ‚ki "Stadnina Koni Janów
Podlaski" powierzyÅ‚o obowiÄ…zki prezesa Weronice Sosnowskiej, dotychczasowej
gÅ‚ównej hodowczyni. 

Zgromadzenie wspólników, czyli KOWR. A Krajowy OÅ›rodek Wsparcia Rolnictwa to jedna z
instytucji podlegajÄ…cych ministerstwu rolnictwa. A ministerstwo to w ramach podziaÅ‚u resortów w
obrÄ™bie koalicji 15 paÅºdziernika przypadÅ‚o PSL. Jak wiadomo od lat, PSL to nie jest partia
ideowców. To partia dziaÅ‚aczy chÅ‚opskich, którzy majÄ… na sztandarach walkÄ™ o interes
polskiego rolnictwa i o interesy polskich rolników, a zajmujÄ… siÄ™ gÅ‚ównie dbaniem o swoje
interesy. O posady dla siebie i dla swoich pociotków. Po erze PiS w instytucjach paÅ„stwowych w
obszarze wiejskim, które gÅ‚ównie po to sÄ… paÅ„stwowe, aby moÅ¼na w nich zatrudniaÄ‡
&bdquo;swoich ludzi&rdquo;, partyjnych nominantów, nastaÅ‚a teraz era PSL. I z tego rozdania
prezesem SK Janów Podlaski zostaÅ‚ rok i dwa miesiÄ…ce temu Leszek ÅšwiÄ™tochowski, byÅ‚y
samorzÄ…dowiec, byÅ‚y poseÅ‚ PSL. W ubiegÅ‚ym tygodniu zÅ‚oÅ¼yÅ‚ rezygnacjÄ™, bo
utworzyÅ‚a siÄ™ szansa na lepszÄ… i bezpieczniejszÄ… fuchÄ™. BÄ™dzie peÅ‚niÅ‚ obowiÄ…zki
prezesa Krajowej Grupy SpoÅ¼ywczej do czasu wyboru nowego prezesa w postÄ™powaniu
kwalifikacyjnym &ndash; jak gÅ‚osi oficjalny komunikat.DaÅ‚ wiÄ™c nogÄ™ z janowskiej stadniny,
bo po co ma siÄ™ mÄ™czyÄ‡ z tÄ… trudnÄ… dla niego materiÄ…. Na koniach siÄ™ nie zna, a
spóÅ‚ka za rok 2024 stadnina zanotowaÅ‚a 2 mln zÅ‚ strat. Niech tÄ™ Å¼abÄ™ je teraz ktoÅ› inny.  
ByÅ‚em przekonany, Å¼e tym kimÅ› innym bÄ™dzie kolejny dziaÅ‚acz PSL, dla którego bÄ™dzie to
równieÅ¼ poczekalnia. Poprezesuje sobie rok-dwa, a w tzw. miÄ™dzyczasie bÄ™dzie siÄ™
rozglÄ…daÅ‚ za lepszÄ… fuchÄ…. I kontredans bÄ™dzie trwaÅ‚ aÅ¼ do&hellip; nie bÄ™dÄ™
uÅ¼ywaÅ‚ brzydkich sÅ‚ów.Przypomnijmy, Å¼e pan ÅšwiÄ™tochowski byÅ‚ ósmym prezesem od
czasu odwoÅ‚ania Marka Treli w 2016 roku. Åšrednia wychodzi nieco ponad 1 rok. Przy takiej rotacji
prezesów spóÅ‚ka nie ma szans na utrzymanie siÄ™ na powierzchni. W tym kontekÅ›cie informacja,
Å¼e teraz peÅ‚niÄ…cÄ… obowiÄ…zki prezesa janowskiej stadniny bÄ™dzie Weronika
Sosnowska jest duÅ¼ym zaskoczeniem. Przynajmniej dla mnie. Brawo dla kierownictwa KOWR,
Å¼e podjÄ™Å‚o tÄ™ trudnÄ… z dwóch powodów decyzjÄ™. Pierwszy powód jest taki, Å¼e
rozczaruje jakichÅ› PSL-owskich dziaÅ‚aczy polujÄ…cych na paÅ„stwowe posady. Drugi zaÅ› taki,
Å¼e p.o. prezesa zostanie osoba, która siÄ™ co prawda na koniach arabskich zna i to 10 razy lepiej
od wszystkich prezesów od czasu Marka Treli, ale nie ma doÅ›wiadczenia w zarzÄ…dzaniu
przedsiÄ™biorstwem rolnym. A tym jest janowska stadnina. Pani Weronika Sosnowska bÄ™dzie
potrzebowaÅ‚a mocnego wsparcia w dwóch obszarach &ndash; pola uprawne (tych jest niewiele)
oraz Å‚Ä…ki i pastwiska. Po prostu bÄ™dzie potrzebowaÅ‚a dobrego fachowca jako agronoma. A
drugim bardzo waÅ¼nym obszarem &ndash; bo jest drugÄ… nogÄ… finansowÄ… spóÅ‚ki &ndash;
jest obora mleczna. I tu bez kogoÅ›, kto bÄ™dzie fachowo i na miejscu nadzorowaÅ‚ oborÄ™ siÄ™
nie obejdzie. Pani Weronika Sosnowska, osoba w wieku okoÅ‚ochrystusowym, ma Å›wietne CV.
Zarówno jeÅ›li chodzi o wyksztaÅ‚cenie, jak i przebieg jej pracy jako zootechnika w stadninach koni
arabskich. ZaczynaÅ‚a w KurozwÄ™kach, potem pracowaÅ‚a w MichaÅ‚owie, a od ponad roku jest
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gÅ‚ównym hodowcÄ… w Janowie Podlaskim. Rysuje siÄ™ wiÄ™c szansa, Å¼e w Janowie
Podlaskim moÅ¼e zaczÄ…Ä‡ dziaÅ‚aÄ‡ mechanizm, który byÅ‚ bardzo waÅ¼ny, a moÅ¼e nawet
najwaÅ¼niejszy przez wiele lat w dwóch gÅ‚ównych polskich stadninach koni arabskich. Jak
wiadomo, w hodowli koni bardzo waÅ¼na jest ciÄ…gÅ‚oÅ›Ä‡ pracy hodowlanej. A ta byÅ‚a
moÅ¼liwa w Janowie Podlaskim, bo najpierw hodowlÄ… kierowaÅ‚ przez kilkadziesiÄ…t lat Andrzej
KrzysztaÅ‚owicz, a potem przez kolejne dziesiÄ…tki lat Marek Trela. Podobnie byÅ‚o w
MichaÅ‚owie, gdzie najpierw przez kilkadziesiÄ…t lat hodowlane decyzje byÅ‚y w rÄ™kach 
Ignacego Jaworowskiego, a potem kolejne dziesiÄ…tki lat w rÄ™kach Jerzego BiaÅ‚oboka.
MaÅ‚o tego, wymienieni panowie nie tylko byli gÅ‚ównymi hodowcami, ale takÅ¼e rzÄ…dzili tymi
stadninami, ci starsi &ndash; jako dyrektorzy, a ci z nastÄ™pnego pokolenia &ndash; jako prezesi. I
to jest ten najistotniejszy warunek, aby stadnina osiÄ…gaÅ‚a sukcesy. Kiedy hodowca jest
jednoczeÅ›nie szefem caÅ‚ego przedsiÄ™biorstwa. Tylko wówczas hodowlane cele, te zakrojone na
wiele lat i wiele koÅ„skich pokoleÅ„, mogÄ… byÄ‡ nieustannym priorytetem. Wiemy, jak bywaÅ‚o w
paÅ„stwowych stadninach koni póÅ‚krwi, gdzie najczÄ™Å›ciej ktoÅ› inny byÅ‚ dyrektorem/prezesem,
a ktoÅ› inny hodowcÄ…. W takim modelu szanse na to, aby cele hodowlane byÅ‚y na pierwszym
miejscu, byÅ‚y znacznie mniejsze. I sukcesy hodowlane stadnin póÅ‚krwi byÅ‚y nieporównywalnie
skromniejsze niÅ¼ Janowa Podlaskiego i MichaÅ‚owa. A sukcesy tych dwóch stadnin byÅ‚y na
skalÄ™ Å›wiatowÄ…. Niestety, trzeba uÅ¼yÄ‡ sÅ‚owa &bdquo;byÅ‚y&rdquo;. Niestety, osiem lat
rzÄ…dów PiS i jej przybudówki Solidarnej Polski, przyniosÅ‚y paÅ„stwowej hodowli koni arabskich
olbrzymie szkody. CiÅ›nie siÄ™ na usta przymiotnik &bdquo;niepowetowane&rdquo;. Ale nie
traÄ‡my nadziei. Ostatni ruch KOWR-u przywraca tÄ™ nadziejÄ™. Nie znam osobiÅ›cie pani
Weroniki Sosnowskiej. Nigdy jej nie widziaÅ‚em na oczy. Ale Å¼yczÄ™ jej z caÅ‚ego serca kilku
rzeczy. Po pierwsze, aby szybko literki p.o. zniknÄ™Å‚y sprzed rzeczownika &bdquo;prezes&rdquo;
poprzedzajÄ…cego jej nazwisko. Po drugie, aby trafiÅ‚a na dobrych fachowców wspierajÄ…cych
jÄ… w polu i w oborze, bo w hodowli koni arabskich zapewne sobie poradzi. Po trzecie, aby
utrzymaÅ‚a peÅ‚niÄ™ wÅ‚adzy w stadninie, i tej hodowlanej, i tej administracyjnej, przez wiele lat. A
najlepiej aÅ¼ do emerytury, jak kiedyÅ› Andrzej KrzysztaÅ‚owicz. I aby za wiele, wiele lat, kiedy
nastÄ™pne pokolenia bÄ™dÄ… pisaÄ‡ historiÄ™ Stadniny Koni Janów Podlaski, ludzie w jednym
szeregu stawiali jÄ… za takimi postaciami, jak StanisÅ‚aw Pohoski, Andrzej KrzysztaÅ‚owicz i
Marek Trela.Marek Szewczyk
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